
       Obec Bezděkov nad Metují 

Zastupitelstvo obce 

 

ZÁPIS 

Z 8. VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE BEZDĚKOV NAD METUJÍ 

V ROCE 2022 

konaného dne 8. 12. 2022 od 19.00 hodin na sále pohostinství č.p. 32 

 

 

Přítomni:  Mgr. Miroslav Maroul, Martin Jirmann, Ing. Eva Gennertová, 

 Lukáš Němec, Ing. Věra Bílková, Ing. Tomáš Verner, Pavel Jansa  

 /8 členů zastupitelstva/ - ZO je usnášení schopné 

Omluveni: Martin Moravec,  Pavel Jansa  

Zapisovatelka: Jana Košová 

Ověřovatelé zápisu: Martin Jirmann, Martin Moravec                                                                                                                                                                                                   

Veřejnost: 34 občanů 

 

I. Volba ověřovatelů zápisu 
 

Navržení ověřovatelé: Martin Jirmann, Martin Moravec 
 

Usnesení č. 01/08/2022 

Zastupitelstvo obce schvaluje navržené ověřovatele zápisu. 

Pro:   5  Proti:   0 Zdržel se:   2 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

II. Kontrola plnění bodů zápisu ze 7. zasedání ZO v roce 2022 konaného dne 3. 11. 2022 

 

Přijatá usnesení jsou splněna nebo rozpracovaná. 

 

 

III. Program zasedání (návrh): 
 
Body k usnesení: 
 
1. Rozpočet obce pro rok 2023 – rozpočtové provizorium 

2. Pokyn pro provedení řádné inventarizace k 31. 12. 2022 

3. Zřizovací listina příspěvkové organizace obce Bezděkov nad Metují – ZŠ, MŠ 

4. Smlouva o převodu práv a povinností mezi Městem Police nad Metují a Obcí Bezděkov 

nad Metují – zřízení příspěvkové organizace obce (škola) 

5. TJ Sokol Bezděkov nad Metují - žádost o poskytnutí dotace z rozpočtu obce 

6. Prodloužení smluv – výkup pozemků „Chodníky k Machovu“  

 

7. Podání žádosti o dotaci POV KHK 2022 komplexní úpravy veřejného prostranství před 

kostelem 

8. Místní komunikace – Jižní čtvrť (2. a 3. etapa), výběrové řízení 

  



2 

 

9. Obecně závazná vyhláška č. 1/2022 o místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství 

 
 
Usnesení č. 02/08/2022 
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program. 

Pro:   7  Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 
 

______________________________________________________________________________ 

 

IV. Vlastní jednání 

 

Body k usnesení: 

 

1.   Rozpočet obce pro rok 2023 – rozpočtové provizorium 

 

➢ Byl předložen návrh rozpočtového provizoria v režimu zákona pro 1. čtvrtletí roku 2023. 

 

Usnesení č. 03/08/2022 

Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové provizorium obce na 1. čtvrtletí roku 2023. 

 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

______________________________________________________________________________ 

 

2.   Pokyn pro provedení řádné inventarizace k 31. 12. 2022 

 

➢ starosta obce vydává pokyn pro provedení řádné inventarizace k 31.12. 2022 dle 

předloženého „Plánu inventur 2022“  

➢ Inventury budou provedeny v souladu s vyhláškou č. 270/2010 Sb., a na základě vnitřní 

směrnice o inventarizaci č. 4/2021. Veškeré inventury k ověření skutečného stavu majetku, 

závazků a pohledávek budou provedeny jako prvotní a budou sestaveny ke konce 

rozvahového dne, tedy ke dni 31. 12. 2022. 

 

Usnesení č. 4/08/2022 

 

Zastupitelstvo obce schvaluje provedení řádné inventarizace k 31. 12. 2022 dle předloženého 

„Plánu inventur 2022“. 

 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

______________________________________________________________________________ 
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3.   Zřizovací listina příspěvkové organizace obce Bezděkov nad Metují – ZŠ, MŠ 

 

➢ Byla předložena Zřizovací listina příspěvkové organizace obce, 

➢ bude zřízena: základní škola, mateřská škola, školní družina a školní jídelna, 

➢ přílohou ZL je Smlouva o výpůjčce (nemovitý majetek) 

➢ ostatní majetek bude protokolárně předán k 31. 8. 2023 

 

Usnesení č. 05/08/2022 

Zastupitelstvo obce schvaluje zřizovací listinu příspěvkové organizace obce Bezděkov nad Metují 

a pověřuje starostu k podpisu. 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

______________________________________________________________________________ 

 

4. Smlouva o převodu činnosti a o přechodu práv a povinností z pracovněprávních 

vztahů – zřízení příspěvkové organizace obce (škola) 

 

➢ Byla předložena ZO k odsouhlasení,  

➢ Město Police nad Metují poskytne nejpozději k 31. 12. 2022 seznam zaměstnanců ZŠ a 

MŠ zaměstnaných na pracovišti v Bezděkově nad Metují, jejichž pracovněprávní vztahy 

budou přecházet na nově zřizovanou školskou právnickou osobu, 

➢ ZŠ a MŠ předá do 31. 8. 2023, osobní spisy zaměstnanců, zůstatek dovolené, aj. 

 

Usnesení č. 06/08/2022 

Zastupitelstvo obce souhlasí s předloženou Smlouvou o převodu činnosti a o přechodu práv a 

povinností z pracovněprávních vztahů a pověřuje starostu k podpisu. 

 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

______________________________________________________________________________ 

 

5. TJ Sokol Bezděkov nad Metují - žádost o poskytnutí dotace z rozpočtu obce 

  

➢ TJ Sokol Bezděkov nad Metují požádala obec o dotaci z rozpočtu obce, 

➢ výše příspěvku pro rok 2023 je navržena ve výši 70.000,- Kč, jako příspěvek na úhradu 

energií, vodného a stočného pro provozování budovy tělocvičny a hřiště (dle znění 

předložené smlouvy), 

➢ příspěvek proběhne formou veřejnoprávní smlouvy. 

 

 

Usnesení č. 07/08/2022 

Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí dotace z rozpočtu obce Bezděkov nad Metují na rok 2023 

TJ Sokolu Bezděkov nad Metují, z. s. a to ve výši 70.000,- Kč a zároveň pověřuje starostu obce 

k uzavření veřejnoprávní smlouvy. 

 

Pro: 7  Proti:   0 Zdržel se:   0 

 

Usnesení bylo přijato. 
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______________________________________________________________________________ 

 

 

6. Prodloužení smluv – výkup pozemků „Chodníky k Machovu“  

 

➢ Prodloužení uzavřených Smluv o smlouvách budoucích s vlastníky pozemků pod tělesem 

chodníku „k Machovu“ o 2 roky, tj. do 31. 12. 2024. 

 

Usnesení č. 08/08/2022 

Zastupitelstvo obce souhlasí s prodloužením smluv a s uzavřením dodatků ke stávajícím smlouvám 

a pověřuje starostu obce k podpisu. 

 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

______________________________________________________________________________ 

 

7. Podání žádosti o dotaci POV KHK 2022 komplexní úpravy veřejného prostranství 

před kostelem 

 

➢ PD je připravena – z minulé žádosti o dotaci, která neuspěla. 

 

Usnesení č. 9/08/2022 

Zastupitelstvo obce souhlasí s podáním žádosti o dotaci POV KHK 2022 komplexní úpravy 

veřejného prostranství před kostelem. 

 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

_____________________________________________________________________________ 

 

8. Místní komunikace – Jižní čtvrť (2. a 3. etapa), výběrové řízení 

 

➢ Komunikace není kolaudována, je pouze v dočasném užívání, 

➢ k dokončení této komunikace je nutné provést obrubníky a asfaltový povrch ze dvou vrstev, 

➢ nebezpečí degradace vápněné pláně, 

➢ je navrhováno vypsat VŘ na dodavatele těchto částí komunikace. 

 

Usnesení č. 10/08/2022 

Zastupitelstvo obce souhlasí s vyhlášením výběrového řízení na dodávku stavebního díla – 

obrubníky a asfaltové povrchy místní komunikace JČ – 2. a 3. etapa. 

 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

_____________________________________________________________________________ 
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9. Obecně závazná vyhláška č. 1/2022 o místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství 

 

➢ Návrh na zvýšení místního poplatku za provoz systému shromažďování, sběru přepravy, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů z Kč 600,- na Kč 700,-/osoba/rok, 

➢ 1/2022 náhrada za 2/2021 aktualizace dle stávajících právních předpisů. 

 

Usnesení č. 11/08/2022 

Zastupitelstvo obce vydává Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2022 o místním poplatku za obecní 

systém odpadového hospodářství, kterou nahrazuje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2021. 

 

Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

Usnesení bylo přijato. 

_____________________________________________________________________________ 

 

 

Body informativní a na vědomí: 

 

1. Obnova a oprava místních komunikací 

2. Přípojky - nutnost připojení, ČOV, stočné 

3. RO/2022/006 Rozpočtové opatření k 1. 11. 2022 

 

K bodu č. 1  

Pan starosta informoval přítomné o vyhlášení nového výběrového řízení na obnovu místních 

komunikací. Uzávěrka je dne 20. 12. 2023, kdy zasedne komise, která „otevře“ virtuální obálky 

s nabídkami. 

Rozhodující bude cena, která by se měla pohybovat kolem 14 milionů korun včetně DPH. Dílo 

musí být předané do konce června roku 2023. Započetí bude prakticky možné až v jarních měsících 

(3,4/2023) a jelikož není možné obnovovat komunikace po celé obci najednou (přístup musí být 

k rodinným domům umožněn nejen občanům, ale případně i sanitám a hasičům) je potřeba 

plánovat a určovat pořadí oprav komunikací, což bude časově velmi náročné a termín se jeví být 

velmi krutý.  

 

K bodu č. 2  

Pan starosta: Původně jsme chtěli výši stočného stanovit již dnes, ale při výpočtech jsme zjistili, 

že by údaje nebyly relevantní z důvodu nevykázaných nákladů za měsíc prosinec, kdy došlo 

s ohledem na připojování občanů na kanalizaci k nárůstu spotřeby energií na ČOV a poprvé se 

museli vyvést kaly. Z tohoto důvodu řešení odkládáme na příští zasedání.  

P. starosta požádal pana místostarostu o pár slov týkajících se přípojek. 

 

Pan místostarosta poděkoval občanům připojeným na splaškovou kanalizaci a vyzval je, aby 

přišli podepsat připravený protokol o připojení. Dále požádal dosud nepřipojené občany 

k přípravám napojení tak, aby vše stihli do stanoveného termínu, tj. 8. 2. 2023.  

     Následně upozornil na článek, který vyjde v prosincovém zpravodaji, kde připomíná, že do 

splaškové kanalizace nepatří tuky, vlhčené ubrousky aj. Tyto pak ucpávají čerpadla a česla 

čističky, což zvyšuje výdaje na opravy a mzdové náklady obsluhy, která musí vše neustále obtížně 

čistit. Tyto vícenáklady se pak promítnou do cen stočného.  

    To stejné platí i u komunálního odpadu. Poukázal na to, že se často do popelnic vhazuje odpad, 

který tam nepatří, např. odpady rostlinného původu, které lze zlikvidovat bezplatně na sběrném 

dvoře. I toto chování zvyšuje účast občana na ceně za „popelnice“.  
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V kompostování a štěpkování větví narážíme také na neduhy v podobě příměsí kovových částí, 

např. trubek, plotového pletiva… Firma, která obci bezplatně štěpkovala, již odmítá tuto službu 

z důvodu poškození nákladných nožů, těmito nevhodnými materiály provozovat. 

Pan starosta převzal slovo a blíže seznámil občany se stanovením poplatku za komunální odpad, 

kde vyčíslil celkové náklady Marius Pedersen, a. s. Zdůraznil, že díky zodpovědnému chování 

některých občanů, kteří třídí odpad, obdržela obec např. příspěvek z EKO-KOMu (plasty) a 

Elektrowinu (elektroodpad) v souhrnné částce Kč 149.223,-. Tato částka byla použita na částečné 

financování nákladů za vývoz odpadu, čímž de facto snížila finální částku stanovenou na 

komunální odpad, který platí každý jednotlivý občan. 

     Je potřeba neustávat a dál třídit, na nás je pak pohlídat si náklady na svoz a objednat jej až 

v případě, kdy je skutečně potřeba.  

___________________________________________________________________ 
 

Diskuze: 

 

p. Václav Petříček: Soused, p. Zákravský se ptá, kdy se bude instalovat zrcadlo, které věnoval 

obci. 

 

p. místostarosta odpověděl, že zrcadlo se umisťovat nebude. Nyní se vypracovává studie, dle 

které se bude výhled do křižovatky řešit konkrétně s dotčeným majitelem přerostlého živého plotu. 

p. starosta doplnil: že by vznikl nebezpečný precedent, který by byl nechtěným vzorem 

v následujících případech. Např. u pana Eigela. Tam by se zrcadlo muselo umístit na jeho pozemek 

a je pravděpodobné, že s tímto nebude souhlasit (bude mu překážet při sekání trávy, aj…) 

A co malé dítě, které jede na kole? Jaký bude mít výhled přes zrcadlo, při jeho výšce? Kdo za 

nehodu poté ponese zodpovědnost?  

     Každý, kdo sází živý plot, již musí počítat s tím, že nemůže být v budoucnu vyšší než maximální 

zákonem daná výše, tj. 75 cm v prostoru rozhledových pohledů křižovatky.  

 

p. Jiří Krista: Je pěkné, že v Kalabonu u nově vybudované čističky jsou tři světla veřejného 

osvětlení a je tak vidět na prostranství kolem i v noci, ale poté cestou nahoru narazíte na hlubokou 

tmu. Je to jak pěst na oko. 

 

p. starosta: O této problematice víme. V Kalabonu spadnul strom. Při jeho odstraňování došlo 

k narušení vedení veřejného osvětlení. Opětovné připojení je v řešení zároveň výměnou žárovek 

ve VO z původních 250W na 20W/23W. Po zkušenostech s firmou Elpol Police, s.r.o., kde 

docházelo z důvodu vytíženosti firmy ke špatné koordinaci prací jsme se obrátili na Technické 

služby z Police nad Metují.  

     Vzhledem k predikcím p. Matlochy (poradce na energie), kdy nám udal předběžné výše 

nedoplatků (v případě plynu cca 450.000,- a u elektřiny cca 150.000,- Kč) došlo k přehodnocení 

doby svícení veřejného osvětlení. S nastavením je v tomto případě nápomocna i firma Elpol Police, 

s.r.o.  

p. místostarosta: Co se týče veřejného osvětlení na Drahách, pracuje se na tom a již zítra budou 

v provozu. U pana Dubišara se budou žárovky klasické vyměňovat za LED žárovky; u pana 

Vernera se bude veřejné osvětlení přepojovat, aby zde nesvítily tři žárovky zbytečně. 

 

p. Jiří Lanta: Nesvítí světlo u nově vzniklého sběrného hnízda (u hospody). 

p. starosta: Víme o tom, už je na zítra objednaná oprava. 
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 Veřejné zasedání zastupitelstva bylo ukončeno ve 2203 hodin. 

 

 

 

 

 

 

 ……………………………… ……………………………… 

 Martin Jirmann Pavel Jansa 

 1. ověřovatel 2. ověřovatel 

 

 

 

 

 ……………………………… ……………………………… 

 Jana Košová Mgr. Miroslav Maroul 

 zapisovatelka starosta obce 


